
Fra: Anders Høgsbro Madsen <ahm@novolog.dk>  

Sendt: 4. november 2019 16:20 

Til: Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Gorm 

Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen) 

<Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; 

Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Maria 

Johanna Frej <Maria_Frej@kk.dk>; Niko Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden 

(Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) 

<Tommy_Petersen@kk.dk> 

Cc: kirsten@skole-foraeldre-kbh.dk; sebastian@skole-foraeldre-kbh.dk 

Emne: Skole og Forældre Københavns input til det medlemsforslag, som I har stillet til BUU-mødet nu på onsdag 

 
Kære medlemmer af Børne- og Ungdomsudvalget 

 

I Skole og Forældre København er vi super glade for det forslag, som I har stillet til BUU-mødet nu på onsdag om 

bedre inddragelse gennem skolebestyrelsesarbejde og at der er fokus på at forbedre arbejdet både for 

forældrerepræsentanter, elevrepræsentanter, lærerrepræsentanter og skoleledere. Vi har dog to ønsker, der kan 

gøre det endnu bedre: 

 

Vedr. standardforretningsorden for skolebestyrelser (SB’er) 
Vi ønsker at I præciserer, at indstillingen frem mod sommeren 2020 skal indeholde forslag til en 

standardforretningsorden, der automatisk skal gælde for de SB’er, der ikke selv har vedtaget en forretningsorden, 
indtil de evt. selv vedtager en. 

Vi ønsker i øvrigt at en standardforretningsorden til sin tid vedtages af jer og bliver et bilag til styrelsesvedtægten. At 

I vedtager den er analogt med den standard antimobbestrategi som I vedtog 7-6-2017. 

 

Baggrund: 

Mange skoleledere er vældig gode og giver SB’erne det spillerum de bør have. Andre gør desværre ikke. Nogle SB’er 
er relativt stærke, men andre er ikke og giver op. Der kan en fornuftig forretningsorden være en god hjælp. En god 

forretningsorden er til gavn for alle. Det er bl.a. også: 

• En måde at undgå hovsa-dagsordenspunkter på: Skolelederne vil være glade for at dagsordenspunkter skal 

indsendes med en vis tidsfrist, så de kan nå at tænke over dem.  

• En tydelig forventningsafstemning: Så skoleledere undgår kritik over at de ikke udsender referater lige så 

hurtigt som f.eks. BUUs referater. Men at det heller ikke er OK at vente halve år. Begge dele kan undgås ved i 

forretningsordenen at fastslå en tidsfrist på f.eks. 2 arbejdsuger. 

 

Vi vedlægger en hurtig undersøgelse som Nils-Henrik fra vores bestyrelse lavede for et lille år siden over, hvor mange 

af de københavnske folkeskoler, der har en forretningsorden på deres hjemmeside. De røde er dem hvor han ikke 

fandt nogen og de udgør langt over halvdelen. Nogle af dem har uden tvivl en alligevel, men den bør jo være 

tilgængelig, så elever, forældre og medarbejdere f.eks. kan se hvordan de evt. kan søge om at få foretræde for deres 

SB, hvis det er en mulighed (ligesom det er i BUU). 

 

Godt økonomisk overblik 

Inklusion er jo en af tidens største udfordringer – både pædagogisk, trivselsmæssigt og økonomisk. Økonomisk 

gjorde I det særdeles godt i forbindelse med inklusionsreformen, hvor I vedtog at de sparede penge på 

specialundervisningstilbud skulle følge med ud på almenskolerne. Det var i modsætning til mange andre kommuner, 

der benyttede lejligheden til at spare. Desværre oplever vi, at mange skoler ikke bruger de ekstra penge på 

inklusionsarbejdet, men i stedet for bruger dem på helt andre ting. Resultatet er dårlig inklusion og at flere elever 

end nødvendigt ekskluderes til dyre specialpladser. Nu er inklusionsreformens faste procentmål droppet, men 

heldigvis søges stadig en hel del børn inkluderet. Udfordringerne er de samme. I forbindelse med det arbejde I 

ønsker at igangsætte for at give SB’erne bedre mulighed for budgetlægning og tilsyn med overordnede planer, vil det 
være vældig godt hvis I specifikt nævner pengene til inklusion. De optræder nemlig slet ikke idag. 

 

En lille navne-detalje 

I forslaget står der ”Skole og Forældre”. Det er navnet på vores landsorganisation. Vi håber på at det er os her i 
”Skole og Forældre København”, som I vil referere til. Vi ser tit den lille navneforvirring ☺ 
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Kontakt gerne 

Denne henvendelse er vedtaget af Skole og Forældre København. Vores formand Kirsten (kirsten@skole-foraeldre-

kbh.dk) og næstformand Sebastian er CC. Anders Høgsbro Madsen (mobil 20 16 79 53, ahm@novolog.dk) er vores 

primus motor på denne sag. I er alle meget velkomne til at ringe eller skrive med spørgsmål eller for videre drøftelse. 

 

 

Med venlig hilsen  

Skole og Forældre København 
Sorøgade 6, 3. sal 

2100 København Ø 
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